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Z dění na Vrablovci v roce 2014 

Příloha č. 3 kroniky obce Ludgeřovice za rok 2014 

 

Z plesu v Hospodě na Vrablovci 

Konal se 25.1.2014, pořadatelem byla vrablovecká organizace Českého červeného 
kříže. Sál byl plný k prasknutí, plesající především středního věku. Nálada správně 
bálová, stoly plné dobrého jídla a pití, obsluha restaurace pilně kmitala. Hrála 
výborná sedmičlenná hudba Motivace z Krásného Pole.  Byl to správný vesnický bál. 
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Z besedy s panem Josefem Klapcem, neformálním vrabloveckým kronikářem 

Konala se ve Společenském domě na Vrablovci 13.4.2014. Pořádal Sbor 
dobrovolných hasičů Vrablovec. O besedu byl mimořádný zájem, přišlo na ni více 
než 100 občanů z Vrablovce a také z ostatních částí Ludgeřovic všech věkových 
skupin. Beseda byla více než tříhodinová a opravdu zajímavá. Šikovnou 
moderátorkou byla paní Hanka Arabášová, která besedu usměrňovala tak, aby 
nezůstávala zbytečně dlouho u podružností a byl čas mluvit o hlavních tématech 
historie Vrablovce od vzniku až po současnost. 

Pan Josef Klapec, letos 86letý, stále velmi čilý, začal z vlastního zájmu systematicky 
zapisovat vrablovecké události po odchodu do důchodu v roce 1970. Na Vrablovci se 
narodil a prožil zde celý život. Zná historii všech zde žijících rodin, všech spolků, 
obchodů, hospod atd. a umí o nich zajímavě vyprávět. Má také velkou sbírku 
fotografií a písemných dokumentů, ty byly za velkého zájmu přítomných promítány na 
velkou televizní obrazovku na zdi. Probrána byla například historie hasičského sboru, 
vývoj výstavby rodinných domků, elektrifikace Vrablovce, vývoj zemědělství a chovu 
dobytka, lidové zvyky, válečné události, pamětihodnosti atd. 

Beseda se konala v zasedací místnosti v patře, v přízemí pak vrablovečtí hasiči 
připravili občerstvení včetně chlebíčků, koláčů a zákusků. Byla to prostě jedinečná 
kulturně společenská událost  Vrablovce. 
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Svátek matek v Klubu důchodců Vrablovec 

Oslava se konala 14.5.2014 ve Společenském domě. Členkám klubu přišli k svátku 
popřát  starosta města Hlučína Ing. Pavol Kubuš (členkami klubu je i řada žen 
z hlučínských Rovnin), starosta a místostarosta naší obce Mgr. Daniel Havlík a Mgr. 
Pavel Lokaj. Jako obvykle byla schůzová místnost ve Společenském domě zaplněna 
do posledního místečka.  Oslava začala vystoupením dětí z vrablovecké mateřské 
školy oblečených jako slunéčka mnohotečná. Paní učitelky s nimi pro tuto příležitost 
nacvičily půvabné pásmo říkanek, písniček a tanečků. Nakonec se děti rozeběhly 
mezi oslavenkyně s hezkými malými rukodělnými dárečky. Měly velký úspěch, moc 
se líbily, předsedkyně klubu paní Eva Vojevodová za odměnu všem rozdala 
čokolády.  Starosta a místostarosta Ludgeřovic a starosta Hlučína pak každé 
mamince přáli a předali květinu. Místnost se tím proměnila v rozkvetlou zahradu. 
Nejstarší člen klubu 87letý pan Evald Jurček pak oslavenkyním zarecitoval „po 
našemu“ hezké rýmované povídání o životě žen. Pro všechny byla připravena chutná 
večeře, tu jako dárek ženám servírovali vrablovečtí muži ve slušivým zástěrách. 
Oslavu zpestřovali i vrablovečtí harmonikáři. Byla to hezká a veselá oslava. 
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Z pietní vzpomínkové slavnosti se mší svatou ke stému výročí vypuknutí První 
světové války 

Konala se na Vrablovci 26.7.2014, pořádala ludgeřovická farnost. Bylo to důstojné a 
varovné připomenutí hrůz, které válka způsobila.   

Neformální vrablovecký kronikář pan Josef Klapec si o ní zapsal: 

 „V sobotu 26. 7. 2014 bylo odpoledne pěkné počasí. V tento den Římskokatolická 
farnost Ludgeřovice uspořádala u příležitosti 100. výročí počátku I. Světové války 
1914 – 1918 pietní vzpomínkový akt se mší svatou. Konal se u pomníku padlých 
vojáků z Vrablovce. Již předem byl plakátován. Sraz přítomných hostů byl v 15 hodin 
u Hospody na Vrablovci, odkud se šlo průvodem k pomníku. Tam byla 
místostarostou Mgr. Pavlem Lokajem položena kytice obecního úřadu Ludgeřovice a 
věnec ludgeřovické farnosti. Věnec spolu položili ludgeřovický farář Mgr. Václav 
Koloničný, kaplan Mgr. Vladimír Pavlík a vojenský kaplan ve výslužbě Mgr. Pavel 
Kuchař. Posledně jmenovaný také pronesl krátký projev. Předtím všechny přítomné 
pan Aleš Tománek přivítal a seznámil je s historií pomníku.  

Po této krátké vzpomínkové akci pokračoval průvod na pozemek pana Petra 
Tománka u hospody, kde byl vkusně postaven oltář, varhany se zesilovačem. Pro 
přítomné tam byly připraveny lavice a plátěný přístřešek. V průvodu šikovný muzikant 
současně hrál na trubku a na tahací harmoniku, zpívaly se liturgické písně. 
Následovala normální mše svatá se vším všudy, jako v kostele. Tato byla 
celebrována všemi třemi přítomnými kněžími. Díky zesilovači bylo rozumět každé 
slovo. V 16 hodin byl pietní akt ukončen. 

Celou akci organizoval varhaník Aleš Tománek se svými pomocníky. Akce se 
vydařila ke spokojenosti. Organizátoři si zaslouží pochvalu. Akce se účastnilo 
všehovšudy okolo 50 osob. Účast místních občanů z Vrablovce byla skromnější, 
neboť současně byla u Společenského domu dlouho plánovaná letní slavnost Klubu 
důchodců Vrablovec.“   
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Letní slavnost Klubu důchodců Vrablovec   

Tato tradiční akce u Společenského domu se konala 26.7.2014. Byla dobře 
připravená, přálo počasí, lidí přišlo dost a nebyli to jen důchodci. Hrála osvědčená 
hudba pana Blokeše, nechybělo pivo, opékané klobásy, uzené makrely. Bylo družno, 
veselo. Prostě pěkná slavnost. 
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Nové dětské hřiště na Vrablovci 

Je umístěno vedle oploceného hřiště na tenis a podobné sporty.  Pod názvem 
„Přírodní hřiště mateřská škola Ludgeřovice“ realizovala Obec Ludgeřovice díky 
dotaci z Operačního programu životní prostředí. Celkové vynaložené náklady činí 
814.278 Kč, z toho dotace ze Státního fondu životního prostředí 596.088 Kč. Většina 
prvků na hřišti je z akátového dřeva. Připravuje se ještě oplocení.  

Až se děti vrátí z prázdninových táborů a dovolených, bude jich na tomto nádherném 
hřišti jistě plno. 
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V Klubu důchodců Vrablovec slavili hlučínský krmáš 

Slavili 3. 9. 2014 ve Společenském domě. Jedna třetina členů klubu je z Hlučína – 
Rovnin, takže slaví dva krmáše. Pozdravit je přišli starostové Ing. Pavol Kubuš 
z Hlučína a náš Mgr. Daniel Havlík. Přišel i ředitel Charity Hlučín Mgr. Lukáš Volný. 
Krmášové pohoštění i zábavu si členové klubu už tradičně zajistili vlastními silami. 
Nálada byla veselá krmášová, hodně se hrálo i zpívalo.  Když už tu měli vzácné 
hosty, tak s nimi také trochu diskutovali např. o spolupráci Hlučína a Ludgeřovic, o 
domovech důchodců, o práci charity, o stavbě splaškové kanalizace. Při krmášové 
zábavě tak přítomní získali i zajímavé a užitečné informace. 
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Pro větší bezpečnost chodců na Vrablovci byla provedena úprava části ulice 
Vrablovecká 

V 150metrovém úseku od odbočky k restauraci Na Vrablovci po odbočku ke 
Společenskému domu byl zámkovou dlažbou na pravé straně srovnán a zpevněn 
travnatý pruh mezi plotem a vozovkou tak, aby chodci nemuseli chodit po nerovném 
a za mokra kluzkém a blátivém „chodníku“ nebo vstupovat do beztak úzké vozovky. 
Provedená úprava sice nesplňuje všechny parametry stanovené platnými předpisy 
pro chodník (pro nedostatek místa je pruh úzký), přesto tato zpevněná pochůzí 
plocha chodcům výrazně zvýší bezpečnost i komfort. Zprovozněna byla 10. 10. 2014. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Rock and roll párty v hospodě na Vrablovci 8. 11. 2014 

Hrála kapela NEO CHESS SUNNY Rock ’n‘ Roll Band. Bylo to už třetí vystoupení 
této kapely na Vrablovci. Večer plný rokenrolu se opravdu vydařil. Sál byl plný do 
posledního místa, účastníci si hudbu i tanec naplno užívali. Mezi tančícími 
převažovali třicátníci až padesátníci, ti si především připomínali tu správnou hudbu 
svého mládí.   
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Ludgeřovický krmáš v Klubu důchodců Vrablovec 

Slavili ho při pravidelném středečním setkání v klubu ve Společenském domě 12. 11. 
2014. Jako v minulých letech pozvali také starosty Hlučína a Ludgeřovic. Nově 
zvolený starosta Hlučína Mgr. Pavel Paschek se omluvil pro pracovní zaneprázdnění. 
Za obec Ludgeřovice přišel místostarosta Mgr. Pavel Lokaj. V klubu byla ta pravá 
krmášová zábava, dobré pohoštění, hráli harmonikáři, zpívalo se. Došlo i na diskuzi o 
záměrech vedení obce v začínajícím volebním období. Také se gratulovalo těm, kteří 
v tomto měsíci slaví narozeniny, mezi nimi také 87letému panu Josefu Klapcovi.  Byl 
to příjemný večer.  
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Klub důchodců Vrablovec vznikl před dvaceti lety 

Toto dvacetileté jubileum jeho členové oslavili 16. 12. 2014 ve Společenském domě. 
Pozvali si i hosty, z Hlučína starostu Mgr. Pavla Paschka a koordinátorku 
Komunitního plánování Ing. Terezu Kubinovou, z Ludgeřovic starostu Mgr. Daniela 
Havlíka a místostarostu Mgr. Pavla Lokaje. V úvodním proslovu předsedkyně klubu 
paní Eva Vojevodová řekla: 
„Klub důchodců Vrablovec byl založen 1. 12. 1994 paní Markétou Jurčkovou, která 
obětavě vedla klub 15 let. Na 1. schůzku přišlo tehdy 37 důchodců. Všichni si její 
práce velice vážíme. 
11. 8. 2010 převzal klub p. Herbert Tkaczik, který ho vedl také obětavě do 31. 12. 
2012. Od roku 2013 vede klub Eva Vojevodová. 
V současné době má náš klub 63 členů, 1/3 dochází z Rovnin. 1/3 našich členů je ve 
věku mezi 60 – 70 léty, 1/3 mezi 70 – 80 léty a 1/3 je nad 80 let. U starších členů je 
aktivita slabší, čemuž se nemůžeme divit, přicházejí zdravotní problémy, nemoci. 
Přesto činnost našeho klubu je velmi aktivní a pestrá. Naše hlavní akce se pravidelně 
každým rokem opakují. Jsou to: Tříkrálové v klubu, výroční členská schůze, maškarní 
rej v klubu s tombolou, oslava Dne matek s vystoupením dětí z Mateřské školy 
Vrablovec, pořádání letní slavnosti, oslava hlučínského a ludgeřovického krmáše, sv. 
Mikuláš v klubu s balíčkem pro každého člena, zajímavé přednášky, oslava závěru 
roku, ročně pořádáme 1 – 2 zájezdy. 
Na jaře a na podzim uspořádáme přátelský večírek i pro okolní kluby, kam zveme KD 
Bobrovníky, Bolatice, Hlučín, Hošťálkovice, Ludgeřovice, Petřkovice, Mariánské hory, 
Poruba, Radvanice, Krásné Pole, Přívoz, Vřesina u Poruby, Šilheřovice a další 
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známé. V letošním roce byla účast přes 200 seniorů na každém z večírků. Senioři 
jsou nadšení a dokonce se ptali, proč tyto akce nepořádáme každý měsíc. 
Také pravidelně navštěvujeme akce okolních klubů v počtu 10 – 20 našich členů. 
Spolupráce s ostatními kluby je velice dobrá. 
Naši harmonikáři se zpěváky každým rokem vystupují v domově sv. Mikuláše a to od 
roku 2003, již 9. rokem také na akci Kluby klubům. 
Informujeme veřejnost o našich akcích, máme stránky na internetu, kde jsou i fotky 
z akcí, publikujeme o nás v Ludgeřovickém zpravodaji, vedeme naši kroniku. 
S malým dárečkem navštěvujeme naše dlouhodobě nemocné členy. 
Každoročně pravidelně zveme na naše významné akce starosty z Hlučína a 
z Ludgeřovic. Rádi mezi nás přicházejí, nás to velice těší a zavazuje nás, abychom 
ještě lépe pracovali.“ 
Po proslovu předsedkyně členové klubu upřímně poděkovali dřívější předsedkyni 
Markétě Jurčkové a současné Evě Vojevodové za obětavou práci pro klub. Dobrou 
práci klubu a pak ve svých proslovech ocenili hosté.  
Program pokračoval výbornou večeří, vystoupením dua Mirek Vojevoda, Ondra Trčka 
a vystoupením Vrabloveckých harmonikářů se zpěváky.  
Přítomní si také prohlédli dobře vedenou kroniku klubu, hodně se vzpomínalo. 
Nechyběla vzájemná přání k vánocům a k novému roku. 
Byla to hezká a důstojná oslava dvacetiletého jubilea Klubu důchodců Vrablovec. 
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A. Vjačka 

 
 


